
 اطلاعیه جدید دولت درباره تغییر
 تعطیلات رسمی

تعطیلی روز شنبه است یا پنجشنبه؟
آذرماه سال گذشته بود که دولت لایحه خود را با عنوان 
»اصلاح ماده ۸۷ قانون مدیریت خدمات کشوری« به 
مجلس ارسال کرد. طبق این لایحه ساعت کار کارمندان 
از ۴۴ ساعت در هفته به ۴۲ ساعت و ۳۰ دقیقه کاهش 
می یابد؛ به این ترتیب تعداد روزهای کاری در هفته به 
پنج روز تقلیل یافته و پنجشنبه ها تعطیل می شود تا 
ناهمگونی بین تهران و شهرستان ها در این زمینه برطرف 
شود. در جریان بررسی این لایحه در کمیسیون اجتماعی 
مجلس، تغییراتی در محتوای آن ایجاد شد؛ به گفته ولی 
اسماعیلی، نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس، جمعی 
از نمایندگان نیز طرحی را برای تغییر تعطیلی از پنجشنبه 
به شنبه آماده کرده بودند که مفاد آن به لایحه دولت افزوده 
شده است. بر اساس استدلال اعضای کمیسیون اجتماعی 
مجلس، با توجه به اینکه بازارهای جهانی در روزهای شنبه  و 
یکشنبه تعطیل است و در ایران روزهای پنجشنبه  و جمعه  
تعطیلات پایان هفته به شمار می رود بنابراین ارتباطات 

اقتصادی کشورمان با محدودیت هایی روبه رو است. 

  هنوز مشخص نیست چه روزی تعطیل می شود؟
رئیس سازمان امور اداری و استخدامی کشور روز 
چهارشنبه در حاشیه جلسه هیات دولت درباره اینکه 
تعطیلی کارکنان سراسر کشور در روز پنج شنبه یا جمعه؟ 
گفت: هنوز تصمیمی در این زمینه اتخاذ نشده است. وی 
درباره تصویب طرحی در کمیسیون اجتماعی مبنی بر 
تغییر ساعت کاری بیان کرد: منتظر هستیم که این مصوبه 
در مجلس مطرح و پیش از لایحه برنامه هفتم مصوب شود 

تا تکلیف ما هم مشخص شود.

  کاهش ساعت کاری کارکنان دولت از ۴۴ به ۴۰ 
ساعت

میثم لطیفی درباره اینکه این تغییر ساعت در شرایط 
خاص به چه شکلی خواهد بود، عنوان کرد: ساعت کاری 
کارکنان دولت که از ۴۴ به ۴۰ ساعت تقلیل پیدا کرده، در 
هفته چهار ساعت کاهش خواهد داشت. ما بررسی کرده ایم 
و بهره وری هم نشان داده است که اگر ساعت کاری را کاهش 
دهیم روی عملکرد تاثیر منفی ندارد. لطیفی گفت: درباره 
روزهای تعطیل از آنجا که در شهرستان ها یک روز تعطیل 
است، با هدف عدالت میان تهران و شهرستان ها پیشنهاد 
این است که در شهرستان ها هم روزهای کاری همان ۵ 
روز باشد. معاون رئیس جمهور افزود: درباره تعیین روز 
تعطیلی ما پیشنهاد خاصی نداشتیم و دوستان در مجلس 
پیشنهادشان این بود که روز را تعیین کنیم و به نظر جزو 
اختیارات دولت است؛ اگر قانون شود، ما باید تبعیت کنیم 

ولی تا الان جزو اختیارات قوه مجریه بوده است.

  وظیفه »سادا« شناسنامه دار کردن اموال دولتی 
است

وی درباره سامانه سادا گفت: سادا سامانه اموال دولتی 
است که در وزارت اقتصاد مستقر بوده و به شناسنامه دار 
کردن اموال دولتی و ارزیابی اموال می پردازد. رئیس 
سازمان امور اداری و استخدامی کشور درباره اقدام سازمان 
امور استخدامی در این سامانه افزود: همه اطلاعات این 
سازمان در سادا ثبت شده است. لطیفی تصریح کرد: ما به 
همه دستگاه ها درباره اموال دولتی نامه فرستاده ایم تا اموال 
در اختیار خود را در محاسبه بهره وری خود در نظر بگیرند و 
بنابراین باید اموال آنها تجدید ارزیابی شود و به قیمت روز 

محاسبه شود.

  اخذ مجوز دولت جهت جابه جایی کارمندان 
دارای معلولیت

رئیس سازمان امور اداری و استخدامی کشور به مصوبه 
دولت درباره بحث انتقال کارمندان به کلانشهرها بود، اشاره 
کرد و بیان داشت: در این مصوبه در خصوص بانوانی که به 
تبعیت از همسرشان یا سرپرست قانونی شان که محل کار 
آن ها در تهران و یا کلانشهرهاست، تصمیم گرفته شد که 
امکان جابه جایی داشته باشند. لطیفی ادامه داد: همچنین 
برای کسانی که معلولیت دارند و امکان برطرف کردن 
مشکلات شان و یا تجهیزات توانبخشی در محل سکونتشان 
وجود ندارد. اما در کلانشهرها وجود دارد این مجوز از 
هیات وزیران اخذ شد که امکان جابه جایی داشته باشند. 
وی مجوز سوم را مربوط به انتقال بین کلانشهرها عنوان 
کرد و گفت: با ابلاغ این مصوبه انتقال بین کلانشهرها - غیر 
از تهران - انجام می شود و مشکل برخی از کارکنان رفع 

می شود.

آرمان ملی- حمید شجاعی: قریب به دو سال 
از روی کارآمدن دولت سیزدهم می گذرد و طی این 
مدت دولت عملکردهای مشخصی را در حوزه های 
مختلف از خود برجای گذاشته به خوبی می توان 
این عملکردها را به بررسی و قضاوت نشست. اما از 
آنجا که نه این دولت بلکه در همه دولت ها بیش از 
هر حوزه ای عملکرد اقتصادی دولت مورد توجه قرار 
می گیرد در این دولت نیز عملکرد اقتصادی پیشانی 
قضاوت مردم در خصوص موفقیت یا عدم موفقیت 
دولت قرار گرفته است. این مساله را نیز چه از منظر 
کارشناسان اقتصادی و تحلیلگران مورد بررسی قرار 
دهیم و چه از نگاه توده مردم به یک نتیجه مشترک 
می رسیم که بر خلاف وعده های بسیار شیرین 
و چشمگیری که دولت رئیسی در حوزه حل 
مشکلات معیشتی و اقتصادی، مبارزه با گرانی ها و 
تورم و مقابله با افزایش لجام گسیخته قیمت کالاها 
داده در عرصه اجرا و عمل شاهد رخداد های دیگری 
در جامعه بودیم. هر چند که اگر جانب انصاف را در 
نظر بگیریم طی چند وقت گذشته شاهد کاهش 
محدود قیمت ها بوده ایم که البته آنچنان بارز نبوده 
است. این در حالی است که به قرائت بسیاری از 
کارشناسان و تحلیلگران سیاسی و اقتصادی دولت 
سیزدهم شاخص های عملکرد موفق اقتصادی 
را نداشته است. چرا که اگر آمارهای ارائه شده از 
سوی دولت درست است پس چرا نمود آن در 
جامعه و وضع معیشتی و سفره مردم مشخص 
نیست. همین  مسائل است که برخی این دولت 
را دولت وعده ها می خوانند. چه اینکه جریانات 
حامی دولت طی سال های گذشته حسن روحانی و 
دولتش را به گفتار درمانی متهم می کردند اما روند 
عملکردی این دولت و رئیس جمهور مستقر نشان 
می دهد که گرچه رئیسی گفتار درمانی نمی کند 
اما به جای آن به وعده درمانی می پردازد. به قرائت 

عده ای صحبت  های سه شنبه شب رئیس جمهور 
پیش از آنکه گزارش عملکرد به ملت و تلاش برای 
حل مسائل، مشکلات و مطالبات مردم باشد بیشتر 

نوعی تبلیغ برای دولت بود. 

   نقدی بر یک گفت وگوی تلویزیونی
که  بود  خرداد   ۳۰ سه شنبه  شامگاه   
رئیس جمهور در دومین سالگرد پیروزی اش 
در انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم در 
گفت وگویی تلویزیونی به طرح برخی مسائل در 
خصوص عملکرد دولت در حوزه های مختلف 
پرداخت که برخی نکات مطرح شده محل تامل و 
تعجب بود. جایی که وی در خصوص علت حضور 
خود در انتخابات گفت: »برای ایجاد امید و مشارکت 
مردم به صحنه آمدم تا با فراهم کردن و تغییر 
شرایط به نفع زندگی مردم شاهد نشاط باشیم. 
هر چند با سختی های فراوانی مواجه هستیم 
اما آمدیم تا گره گشایی کنیم.« جالب اینکه در 
خصوص نامزدهای رد صلاحیت شده در انتخابات 
1۴۰۰ حرف و حدیث های بسیاری بود و هنوز 
هم برخی به آن موضوعات اشاره می کنند و 
پیروزی رئیسی را ناشی از برخی روندهای نظارتی 
می دانند؛ اما سیدابراهیم رئیسی به این مساله نیز 
اشاره کرد و با بیان اینکه در آن مقطع برای بررسی 
مجدد صلاحیت رد صلاحیت شدگان با شورای 
نگهبان صحبت کرده، اظهارکرد: البته خود آنها 
نیز می گفتند ما هم بیاییم، نتیجه انتخابات عوض 
نخواهد شد چون سنجش ها نشان می داد برنده 
انتخابات کیست و اگر کاندیداهای ردصلاحیت 
شده هم تأیید می شدند، نتیجه انتخابات تغییر 
نمی کرد.«. البته یکی دیگر از نکات تامل برانگیز 
رئیس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی تاکید 
وی بر گره گشایی و حل مشکلات بود. جایی که 

در مقابل مجریان حاضر گفت: »من مشکل را 
می فهمم و به دنبال حل آن هستم و مردم بدانند که 
دولت مصمم به حل مسائل و مشکلات است زیرا 
من نه برای ناامید کردن مردم، بلکه برای امیدوار 
کردن آنها آمده بودم.« نکته جالب توجه آمارهایی 
بود که رئیس جمهور در خصوص رشد اقتصادی و 
تورم ارائه کرد و گفت: طی ۶ ماه تورم را ۲۰ درصد 
کاهش داد و توانستیم رشد اقتصادی صفر درصد 
را به ۴.۵ درصد در اسفندماه 1۴۰۰ برسانیم و 
با متفاوت شدن تمام شاخص ها، مردم امیدوار 
شدند. نکته ای که با واکنش هایی نیز روبه رو شد 
و عبدالناصر همتی رئیس سابق بانک مرکزی در 
واکنش به صحبت های رئیسی در توئیتی نوشت: 
» انتظار بود آقای  رئیسی سه شنبه شب بعد از ۲ 
سال به طور شفاف تر راجع به سرانجام وعده های 
مشخص خود در انتخابات به مردم توضیح دهند. 
از کاهش  تورم در آخر سال 1۴۰۰ به ۴۰ درصد 
گفتند، ولی از تورم۶۰ درصدی اردیبهشت امسال 

چیزی نگفتند.«

   دولت محصول دولت قبل را می چیند
خصوص  در  مجلس  ادوار  نماینده  یک 
گفت وگوی  در  رئیس جمهور  صحبت های 
تلویزیونی اظهار کرد: اگر بخواهیم تحلیل 
منصفانه ای در خصوص صحبت های رئیس جمهور 
داشته باشیم باید بگویم که یا ایشان تمایل ندارد که 
با واقعیات روبه رو شود و یا متاسفانه واقعیات را به 
ایشان انتقال نمی دهند. غلامعلی جعفرزاده ایمن 
آبادی به »آرمان ملی« گفت: زمانی مردم می توانند 
همراهی کنند که بگویند مقام بالادستی ما را درک 
می کند و از مشکلات ما خبر دارد. رئیس جمهور 
به نحوی صحبت می کند که گویی شرایط گل و 
بلبل است. رئیس فراکسیون مستقلین مجلس 

دهم بیان کرد: این دولت محصول دولت قبل را 
می چیند چرا که همه آنچه دولت تحت عنوان 
دستاورد مطرح می کند طی یکی دو سال به دست 
نیامده است. وی افزود: معلوم نیست با چه  مدرکی 
می گویند تورم را کاهش دادیم نگاهی به قیمت 
گوشت و مرغ و برنج نشان می دهد که شرایط 
چگونه است.  ای کاش مقداری با مردم همدلی 

صورت می گرفت. 
 

  آمارهای دولت چه نتیجه ای برای مردم 
داشته است؟

اظهارات  خصوص  در  اقتصاددان  یک 
رئیس جمهور و آمارهای اقتصادی ارائه شده بیان 
کرد: آمار درست است و نمی توان گفت عدد بیکاری 
که اعلام کردند غلط است چرا که محاسبه شده 
است. ولی نکته این است که این آمار نتیجه ای 
برای مردم داشته یا نه. مثلا گفته می شود که رشد 
اقتصادی ۴ درصد در حالی که اقتصاد کشور را هر 
طور پیش ببرید رشد اقتصادی ۴ درصد خواهید 
داشت. مهم این است که این ۴ درصد به چه کسی 
رسیده و توزیع درآمد به کدام قشر یا چه بخشی 
از اقتصاد رسیده است. آلبرت بغازیان به »آرمان 
ملی« گفت: نکته دوم بحث تورم است. آیا ما ارزانی 
داشتیم؟ من ارزانی را به عنوان عملکرد می شناسم 
نه تورمی کمتر از سال گذشته که امسال هم به 
مردم اصابت کرده است. مگر از سال گذشته تاکنون 
چه وضعیت اقتصادی از بیرون تشدید شده که 
باید مثلا تورم ۳۵ درصدی داشته باشیم؟ درست 
است که رئیس جمهور می گوید تورم ۴۵ درصدی 
شده ۳۵ درصد یعنی ۳۵ درصد به ۴۵ درصد قبلی 
اضافه شد و یعنی بازهم افزایش بوده است. تورم 
منفی می تواند من را قانع کند. تورم کمتر امسال از 

پارسال آفرین ندارد. 
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گــــزارش

 واکنش به اقدام آلبانی در برابر فرقه
تروریستی منافقین

سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص ارتکاب اقدامات 
مجرمانه و تروریستی توسط منافقین در آلبانی واکنش نشان 
داد. ناصر کنعانی در صفحه توییتر خود نوشت: »براساس 
خبرهای منتشره، صبح روز ۳۰ خرداد، پلیس آلبانی براساس 
حکم دادگاه عالی مبارزه با تروریسم آن کشور، اقدام به ورود 
به پادگان اشرف جهت بازرسی نمود. دلیل این اقدام، ارتکاب 
اقدامات مجرمانه و تروریستی توسط منافقین در آلبانی 
اعلام شد. مقامات ذی ربط کشور آلبانی از کشف و ضبط 
شماری از سیستم های الکترونیکی و پهپادهایی که منافقین 
اقدامات تروریستی خود را به واسطه آنها پیگیری و هدایت 
می کردند، خبر داده و گفتند آنها)منافقین( با اقدامات 
تروریستی و سایبری، توافق سال ۲۰1۴ با آلبانی را نقض 
کرده اند. منافقین به دلیل ذات تروریستی خود، همواره 
خطری برای امنیت میزبان خود خواهند بود، به همین دلیل 
دولت عراق آنها را اخراج کرد و دولت های دیگر نیز از پذیرش 
آنها خودداری نمودند. امیدواریم دولت آلبانی اشتباه خود در 

میزبانی از این فرقه تروریستی را جبران کند.«

خبـــــر

ذره بین

بررسی گفت وگوی تلویزیونی رئیس جمهور در گفت وگوی »آرمان ملی« با کارشناسان: 

اوضاع کشور گل و بلبل است!
   تناقض در آمارها یا وضع معیشت مردم؟

آرمان ملی – مطهره شفیعی: اتاق بازرگانی در روزهای اخیر 
مورد هجمه است که دلیلش به رئیس انتخابی این اتاق مربوط است.  
پس ازپیروزی انقلاب اسلامی ۵۷ تاکنون کرسی ریاست اتاق بازرگانی 
صنایع، معادن و کشاورزی ایران پنج شخصیت را به خود دیده است. 
افرادی که یا تاجر بودند یا اقتصاد خوانده، کارآفرین بودند یا صنعتگر. 
رئیس دوره دهم اتاق، سلاح ورزی شد و پس از آن اتهام زنی به رئیس 
جدید به راه افتاد که هنوز متوقف نشده است. دیروز »تسنیم«  نوشت: 
»با توجه به محرزشدن تخلف برخی اعضای انجمن نظارت بر انتخابات 
اتاق بازرگانی ایران در روند برگزاری این انتخابات خبرها از قوت گرفتن 
ابطال انتخابات اخیر حکایت دارد.« اتاق بازرگانی یک نهاد اقتصادی 
است اما گروهی هرگاه نماینده ای بر کرسی ریاست این اتاق ندارد 
سعی در سیاسی کردن موضوعات دارد. شریعتی یکی از اعضای اتاق 
بازرگانی با اشاره به حاشیه آفرینی های اخیر متذکر شد: همه این 
حرکت ها و حتی وقایعی که در چند روز اخیر در رابطه با انتخاب رئیس 
اتاق بازرگانی ایران رخ داد، در واقع این کم لطفی هایی است که برخی، 
به اسم اتاق بازرگانی به خودمان می کنند و این باعث می شود که عده ای 
، از این موضوع سوءاستفاده کنند. این در حالی است کسی که در ایران 
مانده و در این شرایط اقتصادی تولید می کند، حتما وطن پرست 
است. افراد وقتی که در انتخابات شرکت می کنند، به این معناست که 
تاییدیه های قوا را گرفته اند اما با برچسب زنی و اتهام می خواهیم نتایج 
اتاق را زیر سوال ببریم. این دوستان، نهادهای امنیتی هم قبول ندارند 

و قوا را هم قبول ندارند. 
   مجلس پیشرو در متهم کردن سلاح ورزی

دیروز در مجلس بحث انتقاد از انتخاب سلاح ورزی داغ بود. عضو 
هیات رئیسه کمیسیون اقتصادی از درخواست اعمال ماده ۲۳۴ 
آیین نامه داخلی مجلس درباره نقض قوانین در برگزاری انتخابات 

اتاق بازرگانی ایران خبر داد و گفت: این مساله در جلسه هفته آینده 
کمیسیون اقتصادی بررسی خواهد شد. سیدغنی نظری افزود: با توجه 
به محرز بودن نقض قوانین در برگزاری انتخابات اتاق بازرگانی، این 
موضوع درجلسات هفته آینده کمیسیون اقتصادی بررسی خواهد شد. 
جمعی از نمایندگان پیشنهاد اعمال ماده ۲۳۴ آیین نامه داخلی مجلس 
جهت بررسی کامل محورهای نقض قانون در جریان برگزاری انتخابات 
اتاق، بازرگانی ایران را مطرح کرده اند که به کمیسیون اقتصادی مجلس 
ارائه شده که در جلسات هفته  آتی کمیسیون این درخواست بررسی 
خواهد شد. کمیسیون حداکثر ظرف مدت ده  روز موضوع را رسیدگی 
و درصورت وارد بودن با اظهارنظر صریح، گزارش خود را از طریق هیأت 
رئیسه به مجلس ارائه می دهد. چنانچه نظر مجلس بر تأیید گزارش 
باشد موضوع جهت رسیدگی به قوه قضائیه و سایر مراجع ذی صلاح 
ارسال می شود تا خارج از نوبت و بدون تشریفات دادرسی رسیدگی 
نمایند. از سوی دیگر جمعی از نمایندگان شناخته شده مجلس شورای 
اسلامی در مکاتبه ای با وزیر صمت با اشاره به حواشی اخیر انتخابات 
اتاق بازرگانی ایران، خواستار ابطال این انتخابات شدند. در این نامه  که 
به امضای ۳۰ نماینده مجلس رسیده، آمده است: »حسین سلاح ورزی 
که در فتنه 1۴۰1 مواضع تندی در حمایت از براندازان جمهوری 
اسلامی داشته، رئیس اتاق بازرگانی و عضو مهم ترین شوراهای عالی 
نظام شده است. حال این سوال مطرح می شود که آیا دستگاه های 
نظارتی کشور منافع ملی را شوخی گرفته اند؟ گفتنی است، انتخاب 
سلاح ورزی به عنوان رئیس اتاق بازرگانی در حالی بوده که حراست 
وزارت صمت صلاحیت وی را برای پست ریاست اتاق بازرگانی 
ایران تایید نکرده و در این باره مکاتبه رسمی هم صورت گرفته است. 
سلاح ورزی در حالی به عنوان رئیس جدید اتاق بازرگانی ایران انتخاب 
شد که در ماه های گذشته موضع گیری های وی در فضای مجازی علیه 

مواضع رسمی جمهوری اسلامی و در راستای بلندگوهای تبلیغاتی 
دشمنان ایران یعنی آمریکا، انگلیس و رژیم صهیونسیتی حواشی 
زیادی به همراه داشته است. نمی شود همزمان هم عضو مهم ترین 
شوراهای عالی تصمیم سازی برای جمهوری اسلامی بود و هم در 

راستای براندازان جمهوری اسلامی شعار داد.«
    دولت خواستار عذرخواهی شد

ظاهرا دولتی ها هم چندان از ریاست سلاح ورزی راضی نیستند و 
این نارضایتی در رسانه هایشان مشخص است. به عنوان نمونه روزنامه 
»ایران« به انتخاب حسین سلاح ورزی به عنوان رئیس اتاق بازرگانی 
ایران اعتراض کرده و از او خواسته یا در مورد مواضع حاشیه برانگیز 
خود تجدیدنظر و رسما عذرخواهی کند و یا از این سمت حساس 
برای بخش خصوصی و دولت استعفا دهد! در بخشی از گزارش ایران 
آمده است: »حسین سلاح ورزی که در فتنه 1۴۰1 مواضع تندی در 
حمایت از براندازان جمهوری اسلامی داشته، اوایل هفته جاری رئیس 
اتاق بازرگانی و عضو مهم ترین شوراهای عالی نظام شده است، حال 
این سؤال مطرح می شود؛ آیا دستگاه های امنیتی و نظارتی کشور از این 
مسأله اطلاع دارند؟« حتی بسیج دانشجویی دیروز در نامه ای خطاب به 
وزرای اطلاعات و صنعت، معدن، تجارت پیرامون انتخاب رئیس اتاق 
بازرگانی ایران اعلام کردند: »نگذارید که منافع ملی کشور پایمال یک 
اقلیت اقتصادی سیاسی شده و نهاد مهم اتاق بازرگانی ایران به یک نهاد 
سیاسی و تریبون و محلی علیه منافع ملی کشور تبدیل شود. در بخشی 
از این نامه آمده است: چگونه است شخصی که همین چند ماه اخیر 
هم صدا با ضد انقلاب به حمایت و تحریک آشوبگران و اغتشاش گران 
مشغول بوده به عنوان رئیس اتاق بازرگانی انتخاب می شود که در ده ها 
شورای مهم و بالادستی کشور عضو است و بسیاری از اسرار نظام در 

جنگ اقتصادی در این شوراها مورد بحث و بررسی قرار می گیرد.«

اتهامات مجلس و دولت اصولگرا علیه رئیس جدید اتاق بازرگانی

سلاح  ورزی از ما نیست؛ پس برود
      عضو اتاق بازرگانی: اتهام زنندگان نهادهای امنیتی و قوا را قبول ندارند

مجلس: وزیر صمت انتخابات را ابطال کند

ماجرای دانشگاه هنر چه بود؟
   وزیر علوم:   هنجارشکنی

 در دانشگاه ها به صورت قانونی پیگیری 
می شود 

دانشگاه هنر این روزها سوژه رسانه های 
رسمی و مجازی شده و هر کسی از جهتی به 
حواشی پیرامون این دانشگاه می پردازد. حواشی 
که با یک کمپین همراه شد. ماجرای کمپین 
»نه« دانشگاه هنر از روز سه شنبه هفته گذشته 
آغاز شده است. دانشجویان دانشگاه هنر سه شنبه 
شب پیامک هایی از طرف دانشگاه دریافت کردند 
که دستور اجبار سر کردن مقنعه در دانشگاه را 
اعلام کرده بود. صبح روز چهارشنبه این دستور 
اعمال شد و حراست دانشگاه از ورود دانشجویان 
دختر بدون مقنعه ممانعت به عمل آورد. در 
نتیجه ۵۰ نفر از دانشجویان دانشگاه هنر، عصر 
روز چهارشنبه در پردیس باغ ملی این دانشگاه 
در اعتراض به اجبار پوشیدن مقنعه، دست به 
تحصن زدند. بر اساس گزارشی که شورای صنفی 
دانشجویان کشور داده، در ساعات اولیه تحصن، 
حراست دانشگاه سعی در برخورد با آنها داشته 
است. شورا های صنفی دانشجویان کشور مدعی 
شده در جریان تحصن »آب دانشگاه قطع شد.« 
البته برخی گفته اند قطعی آب ربطی به تصمیم 
دانشگاه نداشته و این مساله مشکلی بوده که 
در هفته پایانی خرداد در تهران رخ داده است. 
در نهایت تحصن دانشجویان روز پنجشنبه به 
خشونت کشیده شد و با دانشجویان متحصن 
برخورد شد. روز شنبه شرایط دانشگاه کمی 
امنیتی تر شد و دانشجویان از حضور گارد ویژه 
در فضای اطراف دانشگاه خبر دادند. طبق اعلام 
کانال های اطلاع رسانی دانشگاه هنر، صبح شنبه 
1۰ نفر از دانشجو یان مقابل دانشگاه بازداشت 
شدند. برخی منابع البته اطلاع دادند که همه 
آن ها بلافاصله آزاد شدند. بعد از این حوادث، 
جمعی از دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاه 
هنر درحمایت از اعتراضات دانشجویان بیانیه ای 
نوشتند . به این ترتیب کارزار »نه« در شبکه های 

اجتماعی با ارجاع به این بیانیه شکل گرفت. 
   حمایت سایر دانشگاه ها

پس از این بیانیه، بخشی از دانشجویان 
دانشگاه های تهران و همچنین شهر های دیگر 
از دانشگاه هنر حمایت کرده بودند. در بیانیه 
دانشجوی سوره تاکید شده که »قشر دانشجو 
هرگز از هم جدا نبوده« و اکنون پس از پاسخ تند 
مسئولان به اعتراض مسالمت آمیز دانشجویان 
دانشگاه هنر و تهدید به برخورد های دیگر با 
آن ها، »ما دانشجویان دانشگاه سوره اعلام 
می کنیم کنار دوستان مان در دانشگاه هنر 

ایستاده ایم.«. 
   جامعه را با قانون باید اداره کرد

وزیر علوم در حاشیه نشست هیأت دولت در 
جمع خبرنگاران درباره اتفاقات اخیر دانشگاه 
هنر اظهار داشت: جامعه را با قانون باید اداره کرد 
و جامعه فرهیخته دانشگاهی در بحث رعایت 
قانون باید پیشتاز و علمدار کشور بوده و تاکنون 
هم اینگونه بوده است. محمدعلی زلفی گل بیان 
کرد: دانشجویان ما هنگام حضور مسئولان 
در دانشگاه تاکید آنها بر رعایت قانون اساسی 
و قانون برنامه های توسعه است و خود جامعه 
دانشگاهی هم قانون را رعایت خواهد کرد و 
این انتظار را از آنها را داریم. وزیر علوم درباره 
اینکه اگر در دانشگاه ها هنجارشکنی شود چه 
اقدامی صورت خواهد گرفت، گفت: به صورت 
قانونی پیگیری خواهد شد و اصلاحاتی انجام 

خواهیم داد.

مدیریت بحران میان دو قدرت جهانی 

ادامه از صفحه یک|   تغییرات آب و هوایی، 
یک موضوع »لوکس و فانتزی« محسوب نمی شود، 
بلکه موردی است که به زندگی انسان ها گره خورده 
به طوری که هنوز سیل ویرانگر پاکستان که شمار 
تلفات آن از مرز هزار نفر گذشت، از خاطره ها 
فراموش نشده، پدیده ای که به نظر کارشناسان از 
پیامدهای تغییرات اقلیمی است. انتصاب »جان 
کری«، وزیر خارجه دولت باراک اوباما به مقام 
نماینده ایالات متحده در امور تغییرات آب و 
هوایی در دولت جو بایدن، انتظارات بسیاری را 
برای بهبود روابط دوجانبه میان واشنگتن - پکن 
در امور تغییرات اقلیمی ایجاد کرد. هدف ایالات 
متحده این بود که موضوع اقلیم به عنوان یک 
مسئله مستقل بحرانی بین دو قدرت مطرح باشد 
اما چین هرگز با جدا کردن امور آب و هوایی از سایر 
دستور کار دوجانبه موافقت نکرد. تغییرات آب و 
هوایی با چگونگی و میزان مصرف سوخت های 
فسیلی و رشد اقتصادی کشورها درهم تنیده است 
و برای قدرت های بزرگ، پایبندی به تعهدات، 
هزینه هایی به همراه دارد که معمولا از آن پرهیز 
می کنند. سوم؛ تاثیر روابط ایالات متحده و چین بر 
زنجیره های عرضه جهانی کالا: همه گیری کووید- 
19 و جنگ در اوکراین نشان داد که زنجیره های 
تامین کالا، به ویژه در مواد حیاتی مانند غذا، 
ریزتراشه ها و... تا چه اندازه ضربه پذیر و از اهمیت 
برخوردار است. چین مسئول حدود ۳۰ درصد 
از تولید جهانی است و تقریبا در تمام زمینه های 
تولید تسلط دارد. برخی از قطعاتی که در چین 
تولید می شود، موادی هستند که در کارخانه های 
ایالات متحده تکمیل و تبدیل به محصول نهایی 
می شود. حدود 9۳ بندر در ۵۳ کشور در سراسر 
جهان، به طور عمده کالاهای چینی بارگیری و 
تخلیه می شود. آنچه از دستاورد سفر وزیر خارجه 
ایالات متحده به چین به ویژه دیدار آنتونی بلینکن 
و شی جین پینگ، رئیس جمهور چین فهم می شود 
این است که دو قدرت بزرگ به ضرورت گفت و گو 
و حفظ تماس های دوجانبه برای مدیریت تنش ها 

به خوبی آگاه شده اند.

 

 ممنوع الورودی
  نازنین بیاتی

 صحت نداشت؟
دیروز وزیر ارشاد درباره ادعای ممنوع الورودی یک بازیگر 
خانم به مشهد بیان کرد: چنین چیزی نشنیدم، ولی بررسی 
می کنم. هیچ مشکلی در زمینه برپایی برنامه های فرهنگی و 
هنری نیست. بهاری که به پایان رسید، پررونق ترین بهار در 
سال های اخیر داشته ایم. محمدمهدی اسماعیلی درباره تامین 
امنیت برنامه های فرهنگی و هنری اظهار کرد: در جلسه دولت، 
آقای مخبر دستور داد که همه دستگاه ها از مجوزهایی که 
وزارت فرهنگ صادر می کند تبعیت کنند. اگر اشکالی باشد، 

به همکاران ما منتقل می شود و از طریق آنها اقدام می شود. 

    

کنسرت در وصف 
نیاز های جامعه 
اشکالی  ندارد 

فریدون عباسی روز گدشته گفت: متاسفانه برخی افراد 
ظرفیت لازم را در جامعه نداشته و بیشتر، افرادی هستند 
که در حوزه دین کمتر تفکر دارند و هر فرصتی پیدا می کنند 
در موضوعات مختلف عرض اندام کنند. جامعه مذهبی اگر 
بخواهد با این شرایط مقابله کند مقابله با کنسرت نیست، 
چون کنسرت اگر در وصف نیازهای جامعه، مدح ائمه یا هویت 
ایرانی باشد اشکالی در آن نیست، اما اگر افرادی بخواهند از 
این موضوع استفاده کرده و افکار غیر دینی خود را تبلیغ کنند 

مطمئنا جامعه مذهبی گارد می گیرد. 

رسول منتجب نیا، دبیرکل حزب جمهوریت گفت: 
می دانیم که بحث پذیرفتن مذاکره و توافق مستقیم با 
طرف های درگیر، ملاقات هایی که در خارج از کشور و 
بعضا غیر مستقیم به خصوص در کشورهای حاشیه حوزه 
خلیج فارس در حال انجام است. اینکه اصل توافق و مذاکره 
را پذیرفته اند، به هر حال گام مثبتی است و به فال نیک 
می گیریم. اما شعارهای قبلی در مورد آقای روحانی و دکتر 
ظریف مطرح شد که مذاکره را به عنوان وطن فروشی، خیانت 

به کشور و مملکت مطرح می کردند .

پذیرش اصل 
توافق و مذاکره 
گام مثبتی است

غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی: 
آقای رئیسی یا تمایل ندارد با واقعیات روبه رو 

شود یا واقعیات را به او انتقال نمی دهند

 آلبرت بغازیان:
 ملاک ارزانی است؛ تورم کمتر از 
پارسال آفرین ندارد


